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Szanowni Państwo, 

ludzie są najważniejsi. Ich bezpieczeństwo, zdro-
wie, możliwości związane z  edukacją i  pracą, 
a  także byt to sprawy, nad którymi jako Powiat 
Sokólski nieustannie się pochylamy.

Właśnie dlatego cały czas dofinansowujemy 
Ochotnicze Straże Pożarne, doposażamy prowa-
dzone przez nas szkoły, by jeszcze lepiej służyły 
młodzieży, a  z  myślą o  najbardziej bezbronnych 
tworzymy kolejne placówki opiekuńczo-wycho-
wawcze typu rodzinnego, jednocześnie dając miesz-
kańcom naszego Powiatu nowe miejsca pracy.

Patrząc w  przyszłość, nie zapominamy o  prze-
szłości: o  naszych przodkach, bohaterach, z  któ-
rych dumna jest cała piękna Ziemia Sokólska.

Starosta Sokólski
Piotr Rećko
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Zielone światłoZielone światło

Chyba tylko zbliżające się 
wybory oraz chęć zaistnie-
nia w przestrzeni publicznej 
spowodowały, że inwestycja 
dotycząca drogi powiatowej 
przebiegającej przez sokól-
ską nekropolię stała się te-
matem, którym starano się 
poróżnić mieszkańców po-
wiatu sokólskiego.

 Jednym z punktów XCVI 
Sesji Rady Powiatu było roz-
patrzenie uchwały w  spra-
wie petycji przeciwko bu-
dowie drogi przez sokólski 
cmentarz. 

– Widzieliśmy gigantyczny 
problem, który był nieroz-
wiązany od wielu lat. Za to, 
że chcieliśmy zrobić z  nim 
porządek, spotyka nas kara 
w  postaci tych ataków – 
zwrócił się do radnych oraz 
delegacji reprezentującej 
osoby, które podpisały pe-
tycję, Piotr Rećko, Starosta 
Sokólski. 

Dodał, że Zarząd Powia-

tu kocha swoje miasto i nie 
dopuści do tego, by sokólski 
cmentarz stał się pośmiewi-
skiem.

 – Wizytówką naszego 
miasta na pewno nie jest 
cmentarz i  nie będzie, do-
póki realizacja tej inwestycji 
się nie odbędzie – podkreślił 
Starosta. 

Przypomniał, że im bliżej 
wyborów, tym bardziej nie-
pokojące informacje docho-
dziły z urzędu miejskiego. 

– Tymczasem pozyskali-
śmy pieniądze. Zrobiliśmy 
projekt. Skonsultowali-
śmy to z  radą parafialną, 
z  wszystkimi władzami ko-
ścielnymi, z  radą miejską 
w  Sokółce i  na końcu, po 
pozyskaniu pieniędzy, zro-
biliśmy projekt i  rozstrzy-
gnęliśmy przetarg – mówił.

 – Gdyby mieszkańcy na-
prawdę byli przeciwni temu, 
to absolutnie byłaby tu peł-
na sala ludzi – kontynuował. 

Głos w dyskusji zabrała też 
Anna Marta Aniśkiewicz. 
dyrektor sokólskiego szpi-

tala. 
– Chciałabym się zwró-

cić do radnej Karczewskiej. 
Dlaczego pani, pani zna-
jomi, może wyborcy przez 
osiem lat, widząc, że ten 
cmentarz wymaga naprawy, 
nie zrobiliście nic jako rad-
ni? Nekropolia jest na tere-
nie miasta, więc gdybyście 
zareagowali wcześniej, po-
zyskali środki zewnętrzne, 
nikt nie musiałby tej dro-
gi teraz robić. Mielibyśmy 
piękny cmentarz, z  piękny-
mi alejkami, wszyscy byliby 
zadowoleni – mówiła dyrek-
tor.

 O wyciszenie sporu zaape-
lował do zebranych Stani-
sław Kozłowski, radny Rady 
Powiatu Sokólskiego. 

– Tego typu inwestycja wy-
maga ciszy, spokoju i  roz-
wagi. Natomiast z  czym 
się spotkaliśmy? Zosta-
ły wystrzelone fajerwerki 
z  naszego ratusza. Starosta 
przedłożył radzie miejskiej 
projekt. Nie było problemu 
do momentu, gdy ktoś za-

WYDZIAŁ PROMOCJI
fot. Marcin Pogorzelski

uważył, że gmina się nie do-
kłada. Cmentarz w  Sokółce 
jest największym w  powie-
cie. Nie epatujmy, że jest 
to autostrada słońca. Nie 
jest i  nie będzie. Nikt lo-
gicznie myślący po wyko-
naniu inwestycji nie będzie 
wjeżdżać tam samocho-
dem, mając obok parking – 

stwierdził.
 Za odrzuceniem petycji 

głosowało 15 radnych, a  3 
było przeciw.

 – Dziękuję, że po raz kolej-
ny daliście nam zielone świa-
tło dla inwestycji i  chciał-
bym uspokoić skarżących, 
że nic złego się nie wydarzy 
– podsumował Piotr Rećko.

Wizualizacja
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KRZYSZTOF PROMIŃSKI
fot. Damian Szarkowski

Wyjechali na ulice, by walczyć o swój bytWyjechali na ulice, by walczyć o swój byt

Już niedługo ruszą 
z  pracami polowymi, 
a teraz wraz z leśnikami, 
myśliwymi i  pracowni-
kami Zakładów Usług 
Leśnych wyjechali na 
ulicę, żeby zablokować 
drogi oraz skrzyżowania 
w Sokolanach i okolicach 
Korycina

– Mamy olbrzymi pro-
blem z niekontrolowanym 
napływem produktów 
rolnych z  Ukrainy. Spro-

wadzana z  kraju objętego 
wojną kukurydza i  inne 
zboża rażąco naruszają 
przepisy unijne. Środki 
ochrony roślin używane 
w  nadmiernych ilościach 
na Ukrainie zostały wy-
cofane w  naszym kraju 
już 15 lat temu. I niestety 
wpływa to na szkodliwość 
żywności produkowanej 
z  importowanego zboża 
– mówił podczas protestu 
Maciej Sawastynowicz, 
młody rolnik ze Stocka 
w gminie Dąbrowa Biało-
stocka.

Podkreślił, że rolnicy nie 
zgadzają się z  narzuconą 
przez Unię Europejską 
polityką tzw, „Zielone-
go Ładu”. Proponowane 
przez brukselskich urzęd-
ników obowiązkowe ugo-
rowanie 4% areału oraz 

ograniczenie produkcji 
zwierzęcej niekorzystnie 
odbije się na polskim rol-
nictwie.

Protest rolników z nasze-
go powiatu poparł obecny 
na manifestacji Piotr Reć-
ko, Starosta Sokólski.

– Dziś wszyscy jesteśmy 
z rolnikami i  solidaryzu-
jemy się z ich postulatami. 
Ta nieopłacalność produk-

cji rolnej związana z  na-
pływem zboża z  Ukrainy 
oraz bierność polskiego 
rządu, który nie wstawia 
się za rolnikami, sprawia-
ją, że obecna tu grupa lu-
dzi musi walczyć o  swoją 
przyszłość – stwierdził 
Starosta.

Uczestnicy protestu 
w  Sokolanach nie tylko 
manifestowali swoje nie-
zadowolenie. Wsparli 
również zbiórką pieniędzy 
młodego rolnika z  Sidry, 
który stracił swój dom 
podczas pożaru.
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Będą wyjeżdżać na akcje nowym wozemBędą wyjeżdżać na akcje nowym wozem
PATRYCJA ZALEWSKA
fot. Damian Szarkowski

Pod remizą w  Jacz-
nie nastąpiło uroczy-
ste przekazanie wozu 
ratowniczo-gaśnicze-
go dla jednostki OSP 
z  tejże miejscowości. 
Poprzedziła je święta 
liturgia w cerkwi Zmar-
twychwstania Pańskiego 
w Jacznie

Gości powitał Artur Gaj-
lewicz, Burmistrz Dąbro-
wy Białostockiej. Podczas 
przemówienia podzięko-
wał obecnej na spotka-
niu Wiesławie Burnos, 
Członkowi Zarządu Wo-
jewództwa Podlaskiego, 
za to, że przez ostatnie 5 
lat władze województwa 
zawsze pamiętały o  po-
trzebach gminy Dąbrowa 
Białostocka. I za każdym 
razem, kiedy było to po-
trzebne, wyciągały po-
mocną dłoń. 
Witając Członków Za-

rządu Powiatu Sokólskie-
go: Wicestarostę Jerzego 
Białomyzego i Romualda 
Gromackiego, podkre-
ślił, że bez zaangażo-
wania władz powiatu, 
województwa, gminy 
i  Państwowej Straży Po-
żarnej niemożliwym by-
łoby dostarczenie w  tej 
kadencji samorządu aż 
trzech wozów strażackich 
dla OSP z  terenu gminy 
Dąbrowa. Stało się to re-
alne dzięki porozumieniu 
zawartemu w 2018 roku.
- Wówczas rozpoczęli-

śmy swoją wędrówkę ku 
temu, by zdobyć zaufanie 
i  głosy mieszkańców. By 
móc powiedzieć, że two-
rzymy ten zespół, żeby 
móc kupować między 
innymi wspaniałe wozy 
strażackie, ale także reali-
zować inne zadania na te-

renie naszej gminy. Poro-
zumienie było potrzebne, 
ponieważ potrzebowali-
śmy osób odpowiedzial-
nych nie tylko w  gminie 
Dąbrowa Białostocka, 
ale też w powiecie sokól-
skim czy województwie 
podlaskim. I to się udało. 
Mechanizm, który zo-
stał stworzony, dał nam 
możliwości realizowa-
nia wspaniałych rzeczy, 
dzięki którym całej spo-
łeczności żyje się lepiej 
i  bezpieczniej. Cieszę się 
z  tego ogromnie i  mam 
nadzieję, że będziemy 
mogli to kontynuować 
przez kolejne pięć lat na-
stępnej kadencji – powie-
dział Artur Gajlewicz.
Z ramienia Powiatu So-

kólskiego w  wydarzeniu 
uczestniczył Wicestarosta 
Jerzy Białomyzy. Pogra-

tulował on społeczności, 
druhom oraz prezesowi 
tutejszej OSP, że teraz 
będą mogli wykonywać 
swoją służbę bezpieczniej 
i  skuteczniej. Podzięko-
wał wszystkim osobom 
zaangażowanym w  po-
zyskanie nowego wozu 
strażackiego. Druhom 
życzył, aby każdy ich wy-
jazd przynosił ratunek 
ludziom i  kończył się 
szczęśliwym powrotem 
strażaków do swoich do-
mów.
Gratulacje i  życzenia 

samych udanych akcji 
złożyła także Wiesława 
Burnos reprezentująca 
Zarząd Województwa 
Podlaskiego. Głos zabrali 
również: Marcin Wierel 
– Podlaski Komendant 
Wojewódzki Państwo-
wej Straży Pożarnej oraz 

druh Krzysztof Koniec-
ki – Dyrektor Biura Za-
rządu Oddziału Woje-
wódzkiego Ochotniczej 
Straży Pożarnej RP, który 
odczytał list od Prezesa 
Zarządu Oddziału Woje-
wódzkiego Związku OSP, 
druha Andrzeja Koca. 

– Wielką rzeczą jest, że 
wszyscy wcześniej wy-
mienieni chcieli, żeby ten 
samochód tutaj się zna-
lazł. Ale udało się to nie 
tylko dzięki tym, którzy 
organizacyjnie i  finanso-
wo wspierali ten cel. Chcę 
serdecznie podziękować 
również osobom, które 
duchowo wspierały reali-
zację tej inicjatywy, kape-
lanom, księżom i  życz-
liwym ludziom, których 
spotkaliśmy na swojej 
drodze. Dzięki nim ten 
samochód będzie towa-
rzyszył nam w służbie dla 
społeczeństwa Dąbrowy 
Białostockiej i okolic – ze 
wzruszeniem dziękował 
Antoni Hrynkiewicz – 
Prezes Zarządu Oddzia-
łu Gminnego Związku 
Ochotniczych Straży Po-
żarnych RP w  Dąbrowie 
Białostockiej.
Ksiądz Piotr Hanczaruk, 

proboszcz parafii prawo-
sławnej w Jacznie, ale też 

druh OSP, podkreślił, że 
osobą, która najbardziej 
zabiegała o  nowy samo-
chód dla jednostki, jest 
Andrzej Białomyzy, Pre-
zes OSP w  Jacznie. Pro-
boszcz podziękował też, 
jak to określił, wielkie-
mu nieobecnemu, Seba-
stianowi Zdanowiczowi, 
byłemu Komendantowi 
Wojewódzkiemu.
Dodał, że w  tym roku 

OSP Jaczno wyjeżdża-
ła na akcję już 7 raz. 
A  w  ubiegłym roku wy-
jazdów było 43. Co daje 
tej jednostce pierwsze 
miejsce w  województwie 
podlaskim wśród OSP 
spoza Krajowego Syste-
mu Ratownictwa Gaśni-
czego. 
OSP w  Jacznie często 

prowadzi działania na 
terenie Biebrzańskiego 
Parku Narodowego oraz 
przy drodze wojewódz-
kiej nr 670.

– Podziękowań było 
dzisiaj wiele, wszystkie 
one są zasadne i  słusz-
ne. Ja również wyrażam 
swoje podziękowania, 
w imieniu własnym, rad-
nych Rady Miejskiej Dą-
browa Białostocka, a  za 
ich pośrednictwem na-
prawdę wielkiego grona 
mieszkańców Dąbrowy. 
Wiemy, jak niebezpiecz-
na, ale i  potrzebna jest 
wasza służba. Aby te 
wszystkie życzenia dla 
was się spełniły. Abyście 
zawsze zdrowi wyjeżdżali 
i tak samo zdrowi wraca-
li z akcji. I niech do tego 
wszystkiego przyczyni się 
ten nowy samochód oraz 
sprzęt, który się w  nim 
znajduje. Szczęść wam 
Boże – zakończył Adam 
Wojteczko, Przewod-
niczący Rady Miejskiej 
w  Dąbrowie Białostoc-
kiej. 
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Zgromadzili się na poświęceniu samochoduZgromadzili się na poświęceniu samochodu
KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Damian Szarkowski

– Jako Powiat bardzo 
dbamy o osoby niepełno-
sprawne. Nieustannie sta-
ramy się też o  środki ze-
wnętrzne, by nie wydawać 
tych pochodzących z  bu-
dżetu. Ten samochód jest 
właśnie jednym z licznych 
przykładów naszej sku-
teczności w pozyskiwaniu 
pieniędzy z  różnych źró-
deł. Jego kupno to także 
wyraz troski o osoby nie-
pełnosprawne, które będą 
nim od teraz dowożone 
z Ośrodka do domów, na 
rehabilitację, hipoterapię 
i  na wiele innych zajęć 
– zauważył Piotr Rećko, 
Starosta Sokólski.

Pamiętacie, że w grudniu 
Powiat Sokólski przekazał 
Specjalnemu Ośrodkowi 
Szkolno-Wychowawcze-
mu w  Sokółce nowy sa-
mochód marki Mercedes 
Sprinter Bus Factory? Te-
raz w obecności całej spo-
łeczności placówki oraz 

jej licznie zgromadzonych 
przyjaciół auto zostało 
poświęcone.

– Zebraliśmy się tutaj, 
aby prosić Boga o  opie-
kę i  błogosławieństwo, 
byśmy dobrze, rozsądnie 

i  bezpiecznie mogli się 
posługiwać tym pojaz-
dem na różnych trasach, 
dla dobra naszego i  na-
szych bliźnich. Prośmy, 
aby Chrystus, który jest 
naszą drogą, był zawsze 
z  nami i  prowadził nas 
do celu podróży i  życia 
– powiedział ks. Marcin 
Sztrom, po czym uroczy-
ście poświęcił auto.

A  ono wychowankom 
placówki rzeczywiście 
bardzo się przyda. Bo ten 
dziewięcioosobowy, czte-
rodrzwiowy samochód 
będzie ich woził nie tyl-
ko z Ośrodka do domów, 
ale też na różnorodne 
wycieczki edukacyjne 
i  wydarzenia kulturalne, 
a  także w  takie miejsca, 
gdzie poddają się oni nie-
zbędnej rehabilitacji. Na 
przykład na alpakoterapię 
czy hipoterapię do stad-
niny koni w  Geniuszach. 
Tym bardziej, że jest 
przystosowany również 
do przewozu osób niepeł-

nosprawnych, a  pojemny 
bagażnik znajdujący się za 
ostatnim rzędem siedzeń 
pomieści nie tylko pod-
ręczne plecaki, ale też na 
przykład złożony wózek 
inwalidzki.

Przekazanie Ośrodkowi 
auta o  wartości prawie 
270 tys. zł było możliwe 
dzięki Powiatowi Sokól-
skiemu, który wsparł za-
kup niemal połową tej 
kwoty. Pozostałe 135 tys. 
zł dołożył do inwestycji 
Państwowy Fundusz Re-
habilitacji Osób Niepeł-
nosprawnych.

– Dziękuję Grażynie 
Bogdańskiej, dyrektor 
podlaskiego Oddziału 
PFRON-u, Danielowi Su-
pronikowi, dyrektorowi 
Wydziału Finansowego, 
Joannie Bieszczad, zastęp-
cy dyrektora Wydziału 
Organizacyjnego, i  całe-
mu zespołowi Powiatowe-
go Centrum Pomocy Ro-
dzinie na czele z dyrektor 
Alicją Rysiejko. Wszystkie 

te osoby aktywnie praco-
wały przy pozyskiwaniu 
pieniędzy na ten cel – do-
dał Piotr Rećko, Starosta 
Sokólski.

Zakup samochodu 
z myślą o wychowankach 
Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawcze-
go im. Janusza Korczaka 
w  Sokółce to tylko jedno 
z  wielu działań Powiatu 
Sokólskiego skupiających 
się na osobach niepeł-
nosprawnych. Niedaw-
no staraniem Starosty 
wyremontowany został 
budynek dawnej szkoły 
podstawowej w  Sieru-
ciowcach. W  powstałych 
tam, nowocześnie urzą-
dzonych lokalach będzie 
mieszkać łącznie 13 osób. 
W  Suchowoli przed kil-
koma laty powstał na-
tomiast Zakład Aktyw-
ności Zawodowej, który 
daje niepełnosprawnym 
zatrudnienie połączone 
z rehabilitacją społeczną.
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POWIAT SOKÓLSKI

To tu będzie dom dzieckaTo tu będzie dom dziecka

Trwa remont budynku, 
który dla kilkorga malu-
chów stanie się domem

– Jako Powiat Sokólski 
nie mogliśmy być obojęt-
ni wobec dramatu dzieci 
z  rodzin niewydolnych 
wychowawczo. Serce 
pęka, kiedy widzi się, jak 
rodzeństwa, które czasem 
mają tak naprawdę tyl-
ko siebie, są rozdzielane 
z  powodu braku miejsc 
w  ośrodkach. U  nas do 
tego nie dopuścimy – za-
pewnia Piotr Rećko, Sta-
rosta Sokólski.

Staraniem Starosty na te-
renie Powiatu Sokólskiego 
powstały już dwie placów-
ki opiekuńczo-wycho-
wawcze typu rodzinnego. 
Znajdują się w  Choru-
żowcach i  Czuprynowie, 
a  trzecia, ta w  Kuźnicy, 
lada moment zostanie 
otwarta. Za to w czwartej 
z nich, tej mieszczącej się 
w  Dąbrowie Białostoc-
kiej, trwa remont. Łączny 
koszt całego projektu to 7 
mln zł. 

– Chodziło nam rów-
nież o to, by maluchy były 

objęte opieką w  miejsco-
wościach położonych jak 
najbliżej ich rodzinnych 
domów, a nie w przypad-
kowych miejscach rozsia-
nych po całej Polsce. I by 
czuły się tu jak u siebie – 
dodaje Starosta.

Dąbrowska placówka 
ma się znajdować przy 
ul. Obwodowej, nieda-
leko szpitala. Od chwili, 
gdy budynek przeszedł 
z prywatnych rąk na wła-
sność Powiatu Sokólskie-
go, zmienił się nie do po-
znania. A zanim przywita 
pierwszych małych miesz-
kańców, zmieni się jeszcze 

bardziej. Jego przebudowa 
trwa bowiem w  najlep-
sze. A  wszystko z  myślą 
o przyszłych lokatorach.

– Zakończyliśmy już 
prace dotyczące dachu 
oraz roboty konstrukcyj-
ne, takie jak na przykład 
rozebranie starej klatki 
schodowej i dobudowanie 
nowej. Przebudowaliśmy 
też poddasze, by stało się 
użytkowe. Wylaliśmy stro-
py, postawiliśmy ścian-
ki działowe wewnątrz, 
a  teraz przystępujemy do 
wykańczania wnętrz – 
wylicza Dariusz Lipski, 
zastępca prezesa Powia-

towego Przedsiębiorstwa 
Drogowo-Budowlanego 
w Sokółce.

Podopieczni, a  tych ma 
mieszkać w  placówce 
ośmioro lub nawet więcej, 
jeśli zaistniałoby ryzyko 
rozdzielenia rodzeństw, 
będą mieć do dyspozycji 
kilka pokoi mieszkalnych 
na pierwszym piętrze i na 
poddaszu użytkowym. Na 
parterze ma być natomiast 
kuchnia oraz pokój dzien-
ny, który może też służyć 
wychowankom jako po-
mieszczenie rekreacyjne 
do wspólnych gier i  za-
baw. 

– W  piwnicy będzie 
z kolei między innymi no-
woczesna pompa ciepła. 
Dodatkowo obiekt ma być 
wyposażony w  fotowolta-
ikę – informuje Dariusz 
Lipski.

Zmian doczeka się także 
otoczenie budynku. Teren 
wokół placówki będzie 
okalać nowe ogrodzenie. 
Pojawi się też utwardzony 
dojazd do garażu. A świe-
żo zasiana na podwórku 
trawa zachęci dzieci do 
wypoczynku na powie-
trzu. Podobnie jak no-
wiutki plac zabaw, już ku-
piony.

Killer queen 2
Kością niezgody była 

tradycja. Dziadek Kotleta 
uważał, że najlepsza jest 
tradycyjna forma magii. 
Może i  staromodne zaklę-
cia wymagały przygoto-
wań, ale nie było problemu, 
którego by nie rozwiązała 
kula ognia. Wiedźma Muf-
fe uważała, że stare zaklę-
cia mają wiele ograniczeń 
i niezbyt subtelne.

Cały konflikt przeniósł się 
na pole Dziadka. Dwójka 
postanowiła ustalić wyż-
szość swojego zdania za 
pomocą pojedynku. Ja 
miałem być niezależnym 
sędzią.

– Posłuchajcie, uważam, 
że każda szkoła ma swoje 
plusy i minusy…

– Młody, ty się nie znasz! 
– krzyknął emeryt oddalo-
ny o regulaminowe dziesięć 
metrów. – Idź do domu!

– Powinieneś się schować, 
może być niebezpiecznie – 
powiedziała do mnie zatro-

skana wiedźma.
Westchnąłem. Chciałem 

iść do domu.
Podniosłem dłoń i  nieco 

się oddaliłem.
– Znacie zasady, żadnych 

zaklęć poniżej godności 
i  powyżej dziesiątego po-
ziomu. Trzy. Dwa… Je-
den… Walka!

Pierwsze zaklęcie rzucił 
Dziadek. Nie zdziwiłem 
się, gdy cisnął kulą ognia. 
Splątane płomienie minę-
ły wiedźmę o  parę centy-
metrów i  rozlały się za jej 
plecami. Muffe uniknęła 

również drugiego pocisku. 
W końcu podniosła różdż-
kę.

– Magia niedogodności: 
Mokre skarpety.

Dziadek się zachwiał. Jego 
czoło zalało się potem. Aż 
się skrzywiłem. Znałem to 
uczucie. Mokra skarpeta 
w bucie jest jak wąż…

Senior chciał rzucić trze-
cią kula ognia, ale wiedźma 
go uprzedziła.

– Nieumyta patelnia.
– Nieeeeeeee! – krzyknął 

Dziadek i  padł na kola-
na. – Jak mogłaś, przecież 

moczyła się całą noc! Mia-
łem zamiar ją dzisiaj umyć, 
a  będę musiał zaczynać 
wszystko od nowa!

– Poddajesz się? – spytała 
zimno.

– Nigdy!
– Kolka z czkawką.
Dziadek padł na plecy 

i zamiast zaklęciami, zaczął 
ciskać przekleństwami. 
Czkawka zadziałała jak na-
turalna cenzura.

– Swędzenie pleców 
w  miejscu, do którego nie 
sięgniesz – Muffe dobiła go 
czwartym zaklęciem.

Wrzuć na LUZ ;)

Tyle radości i zabawy dawno u nas nie byłoTyle radości i zabawy dawno u nas nie było
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SYLWIA MATUK
fot. Marcin Pogorzelski,

Jarosław Stasiulewicz

W tym szczególnym 
dniu, pełnym niesamo-
witych wrażeń, malu-

sińskich i  ich opieku-
nów powitała w  imieniu 
Piotra Rećko, Starosty 
Sokólskiego, Agnieszka 
Kowalewska, Dyrektor 
Wydziału Ochrony Śro-
dowiska i  Architektury, 

dziękując za tak liczne 
przybycie. To właśnie 
dzięki inicjatywie go-
spodarza Powiatu sala 
konferencyjna Starostwa 
Powiatowego w  Sokół-
ce zamieniła się na kilka 
godzin w  dom Świętego 
Mikołaja, a  za organiza-
cję zabawy odpowiadali 
pracownicy wyżej wspo-
mnianego wydziału. 
Organizacja choinki 

dla dzieci pracowników 
Starostwa była doskona-
łym sposobem na stwo-
rzenie atmosfery świą-
tecznej i  umilenie czasu 
najmłodszym członkom 
ich rodzin. Małym i  tym 
troszkę większym zapew-
niono wiele atrakcji i roz-
rywek. Maciej Piskorz, 
iluzjonista, przeniósł ich 
na chwilę w  świat magii, 
pełen najrozmaitszych 
sztuczek. Potem kreatyw-
ne animatorki porwały 
wszystkich do zabawy 
i  tańca pochodzącego 
z różnych zakątków świa-
ta. Ale prawdziwym go-
ściem imprezy, długo wy-
czekiwanym przez dzieci, 
był nie kto inny jak św. 
Mikołaj, który przybył 
z  worem pełnym pre-
zentów i obdarował nimi 
wszystkie pociechy. 
Na sympatyków ro-

dzinnych fotografii cze-
kała specjalna balonowa 
ścianka, na której tle chęt-
ni pozowali do pamiątko-
wych zdjęć. Było zatem 
kolorowo, świątecznie 
i  również pysznie. Bo na 
tych, którzy zgłodnieli, 
czekał poczęstunek przy-
gotowany przez społecz-
ność szkolną z  Zespołu 
Szkół Rolniczych im. mjr 
Henryka Dobrzańskiego-
-Hubala w Sokółce z na-
uczycielami przedmio-
tów gastronomicznych, 

panią Dorotą Gudalew-
ską i  panem Andrzejem 
Szeremeta, Powiatowy 
Zakład Aktywności Za-
wodowej w  Suchowoli 
oraz Specjalny Ośrodek 
Szkolno-Wychowawczy 
im. Janusza Korczaka 
w Sokółce.
W  takiej atmosferze 

dzieci i ich rodzice mogli 
spędzić czas razem i cie-
szyć się tym, co najważ-
niejsze – bliskością rodzi-
ny. 

Występ iluzjonisty, pełna emocji 
zabawa z animatorkami, a na koniec 
wizyta św. Mikołaja. Atrakcji było 
co nie miara, a wszystko to dla naj-
młodszych gości naszego urzędu
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OŚA-V.6740.7.6.2023  

OBWIESZCZENIE STAROSTY SOKÓLSKIEGO

z dnia 27 lutego 2024 r.

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 oraz art. 11c – ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicz-
nych (t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162 z późn. zm.) oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 
1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t. j. Dz. U. 2023 r., poz. 775 z późn. 
zm.) Starosta Sokólski informuje, że w dniu 27 lutego 2024 r. na wniosek Burmistrza 
Sokółki, Plac Kościuszki 1, 16-100 Sokółka z dnia 20 grudnia 2023 r. decyzją nr 2/24, 
znak OŚA-V.6740.7.6.2023 zezwolił na realizację inwestycji drogowej pn. „Przebudowa i 
rozbudowa drogi gminnej nr 103720B  na odcinku od granic miasta Sokółki tj. koniec 
ul. Dolnej do wsi Wojnachy” z jednoczesnym zatwierdzeniem podziału nieruchomości.

Decyzja o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej dotyczy następujących nierucho-
mości:

1. Działki objęte inwestycją stanowiące pas drogi gminnej Nr 103720B:

Gmina Sokółka – jednostka ewidencyjna 201108_5  Sokółka:
• Obręb 0334 M. Sokółka-Słojniki, działki o nr ewidencyjnym: 221/1, 223/1;
• Obręb 0045 Słojniki, działka o nr ewidencyjnym: 221/2;
• Obręb 0054 Wojnachy, działka o nr ewidencyjnym: 125/1;

2. Działki przewidziane do włączenia w  pas drogi gminnej:

Gmina Sokółka - jednostka ewidencyjna 201108_5 gmina Sokółka:

• Obręb 0334 M. Sokółka-Słojniki, działki o nr ewidencyjnych: 183/2 (z podziału działki 
183), 184/2 (z podziału działki 184), 185/2 (z podziału działki 185), 186/2 (z podziału 
działki 186), 187/2 (z podziału działki 187), 188/2 (z podziału działki 188), 222/1 (z 
podziału działki 222), 224/1(z podziału działki 224), 225/1 (z podziału działki 225), 226/1 
(z podziału działki 226), 227/1(z podziału działki 227), 228/1 (z podziału działki 228);

• Obręb 0045 Słojniki, działki o nr ewidencyjnych: 229/1 (z podziału działki 229), 230/1 
(z podziału działki 230), 231/1 (z podziału działki 231), 232/1 (z podziału działki 232), 
233/1 (z podziału działki 233), 234/1 (z podziału działki 234), 235/1 (z podziału działki 
235), 236/2 (z podziału działki 236), 237/4 (z podziału działki 237/2), 237/6 (z podziału 
działki 237/1), 238/2 (z podziału działki 238), 239/2 (z podziału działki 239), 

3. Działki przewidziane do czasowego zajęcia na czas prowadzenia robót budowlanych:

Gmina Sokółka– jednostka ewidencyjna 201108_5  Sokółka:
• Obręb 0054 Wojnachy, działka o nr ewidencyjnym: 125/2;

 Działki powstałe z podziału (pogrubione numery) planowane do przejęcia 
pod drogę, stają się własnością Gminy Sokółka z dniem, gdy decyzja Starosty Sokólskiego 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stanie się ostateczna.

 Postępowanie administracyjne w sprawie odszkodowania za nieruchomości 
przejęte pod pas drogowy prowadzone będzie w Wydziale Geodezji Katastru i Nierucho-
mości w Starostwie Powiatowym w Sokółce.

Zgodnie z art. 41 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego w toku postępowania 
strony oraz ich przedstawiciele i pełnomocnicy mają obowiązek zawiadomić organ o 
każdej zmianie swego adresu, ponieważ w razie zaniedbania tego obowiązku doręczenie 
pisma pod dotychczasowym adresem ma skutek prawny.

 Zgodnie z art. 18 ust. 1e ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i 
realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych w przypadku, w którym dotychczasowy 
właściciel lub użytkownik wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu na reali-
zację inwestycji drogowej odpowiednio wyda tę nieruchomość lub wyda nieruchomość 
i opróżni lokal oraz inne pomieszczenia niezwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 
dni od dnia:

1) doręczenia zawiadomienia o wydaniu decyzji, o której mowa w art. 17,
2) doręczenia postanowienia o nadaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwe-
stycji drogowej rygoru natychmiastowej wykonalności albo
3) w którym decyzja o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stała się 
ostateczna

-wysokość odszkodowania powiększa się o kwotę równą 5% wartości nieruchomości 
lub wartości prawa użytkowania wieczystego.

Od decyzji służy odwołanie do Wojewody Podlaskiego w Białymstoku za pośrednictwem 
Starosty Sokólskiego, w terminie 14 dni od dnia otrzymania decyzji przez wnioskodaw-
cę lub zawiadomienia pozostałych stron o jej wydaniu. Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 
14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego, w związku z art. 11f ust. 
3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  i realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych, zawiadomienie stron postępowania uważa się 
za dokonane po upływie 14 dni od dnia publicznego ogłoszenia poprzez obwieszczenie 
w Starostwie Powiatowym w Sokółce, w Urzędzie Miejskim w Sokółce, w Biuletynie 
Informacji Publicznej tych urzędów, które nastąpi w dniu 27 lutego 2024 r., a także w 
prasie lokalnej.

OŚA-V.6740.7.1.2024  

OBWIESZCZENIE STAROSTY SOKÓLSKIEGO

z dnia 27 lutego 2024 r.
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 oraz art. 11c – ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych 
(t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162 z późn. zm.) oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
Kodeks postępowania administracyjnego (t. j. Dz. U. 2023 r., poz. 775 z późn. zm.) Sta-
rosta Sokólski informuje, że w dniu 27 lutego 2024 r. na wniosek Wójta Gminy Kuźnica, 
pl. 1000-lecia Państwa Polskiego 1, 16- 123 Kuźnica z dnia 17 stycznia 2024 r. decyzją nr 
3/24, znak OŚA-V.6740.7.1.2024 zezwolił na realizację inwestycji drogowej pn. „Przebu-
dowa z rozbudową drogi gminnej nr 103690B ul. Kresowa, Nr 103695B ul. Sosnowa 
i Nr 103692B ul. Wschodnia w m. Kuźnica wraz z przebudową i budową niezbędnej 
infrastruktury technicznej” z jednoczesnym zatwierdzeniem podziału nieruchomości.
Decyzja o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej dotyczy następujących nierucho-
mości:
I. Działki objęte inwestycją stanowiące pas dróg gminnych:
1. pas drogowy drogi gminnej Nr 103695B (ul. Sosnowa):
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnym: 645/8, 5, 642/4, 642/3, 642/2;
2. pas drogowy drogi gminnej Nr 103690B (ul. Kresowa):
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnym: 644, 1479;
3. pas drogowy drogi gminnej Nr 103692B (ul. Wschodnia):
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnym: 659, 660/1, 658/1, 32;
II. Działki stanowiące pas drogowy innych dróg:
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnym: 645/1, 646/1, 14, 651, 652/1, 666;
III. Działki przewidziane do włączenia w  pas drogi gminnej:
• Gmina Kuźnica - jednostka ewidencyjna 201105_2 gmina Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnych: 645/10 (z podziału działki 645/4), 6/1 (z 
podziału działki 6), 7/1 (z podziału działki 7), 8/1 (z podziału działki 8), 9/2 (z podziału 
działki 9), 650/2 (z podziału działki 650), 15/2 (z podziału działki 15), 834/6 (z podziału 
działki 834/4), 834/8 (z podziału działki 834/2), 173/2 (z podziału działki 173), 835/2 (z 
podziału działki 835);
IV. Działki do włączenia w całości  w pas drogowy drogi gminnej Nr 103695B (ul. Sosno-
wa):
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działka o nr ewidencyjnym: 641/6; 
V. Działki na których przewidziana jest przebudowa sieci uzbrojenia terenu:
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnym: 1513, 1514, – przebudowa słupów 
elektroenergetycznych nN;
VI. Działki przewidziane do szczególnych warunków zabezpieczenia terenu budowy i 
prowadzenia robót budowlanych:
• Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuźnica:
Obręb 0015 Kuźnica, działka o nr ewidencyjnym: 647/2, – przebudowa nasypu drogowe-
go;

 Działki powstałe z podziału (pogrubione numery), planowane do przejęcia 
pod drogę, stają się własnością właściwej jednostki samorządu terytorialnego - Gminy 
Kuźnica z dniem, gdy decyzja Starosty Sokólskiego o zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej stanie się ostateczna i podlegają włączeniu w granice projektowanego pasa 
drogowego oraz działka o nr geod. 641/6, obręb 0015 Kuźnica, gmina Kuźnica na mocy 
niniejszej decyzji staje się w całości własnością właściwej jednostki samorządu terytorial-
nego - Gminy Kuźnica i podlega włączeniu w granice projektowanego pasa drogowego.  
 Postępowanie administracyjne w sprawie odszkodowania za nieruchomości 
przejęte pod pas drogowy prowadzone będzie w Wydziale Geodezji Katastru i Nierucho-
mości w Starostwie Powiatowym w Sokółce.
Zgodnie z art. 41 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego w toku postępowania 
strony oraz ich przedstawiciele i pełnomocnicy mają obowiązek zawiadomić organ o 
każdej zmianie swego adresu, ponieważ w razie zaniedbania tego obowiązku doręczenie 
pisma pod dotychczasowym adresem ma skutek prawny.
 Zgodnie z art. 18 ust. 1e ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i 
realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych w przypadku, w którym dotychczasowy 
właściciel lub użytkownik wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu na reali-
zację inwestycji drogowej odpowiednio wyda tę nieruchomość lub wyda nieruchomość 
i opróżni lokal oraz inne pomieszczenia niezwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 
dni od dnia:
1) doręczenia zawiadomienia o wydaniu decyzji, o której mowa w art. 17,
2) doręczenia postanowienia o nadaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwe-
stycji drogowej rygoru natychmiastowej wykonalności albo
3) w którym decyzja o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stała się 
ostateczna
-wysokość odszkodowania powiększa się o kwotę równą 5% wartości nieruchomości 
lub wartości prawa użytkowania wieczystego.
Niniejszej decyzji zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o szczególnych zasadach realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych nadano rygor natychmiastowej wykonalności 
ze względu na uzasadniony interes społeczny.

Od decyzji służy odwołanie do Wojewody Podlaskiego w Białymstoku za pośrednictwem 
Starosty Sokólskiego, w terminie 14 dni od dnia otrzymania decyzji przez wnioskodawcę 
lub zawiadomienia pozostałych stron o jej wydaniu. Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 
czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego, w związku z art. 11f ust. 3 usta-
wy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  i realizacji inwesty-
cji w zakresie dróg publicznych, zawiadomienie stron postępowania uważa się za dokona-
ne po upływie 14 dni od dnia publicznego ogłoszenia poprzez obwieszczenie w Starostwie 
Powiatowym w Sokółce, w Urzędzie Gminy Kuźnica, w Biuletynie Informacji Publicznej 
tych urzędów, które nastąpi w dniu 27 lutego 2024 r., a także w prasie lokalnej.

Walka o boisko zakończyła się sukcesem PowiatuWalka o boisko zakończyła się sukcesem Powiatu
POWIAT SOKÓLSKI

– Powiat Sokólski przystą-
pił do niezwykle ważnej in-
westycji, budowy komplek-
su sportowego przy Zespole 
Szkół i  Zespole Szkół Rol-
niczych w  Sokółce. Na ten 
cel pozyskał 6 mln zł. Prace 
przy inwestycji zostały jed-
nak wstrzymane na skutek 
decyzji wydanej przez Bur-
mistrza Sokółki o  odmowie 
usunięcia dziesięciu starych 
drzew – poinformowała 
Anetta Zubrzycka, dyrektor 
ZS w Sokółce.

Rzecz dotyczy starych topo-
li, których korzenie zakłócają 
stabilność gruntu i nie mogą 
sąsiadować z boiskiem szkol-
nym. Stare topole charakte-
ryzują się łamliwością gałęzi. 
Są zagrożeniem zarówno dla 
budynku hali sportowej, jak 
i dla osób przebywających 
w  ich otoczeniu. Nie zaleca 
się też, by rosły w miejscach 
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Walka o boisko zakończyła się sukcesem PowiatuWalka o boisko zakończyła się sukcesem Powiatu

Treść petycji wystosowanej przez nauczycieli 
Zespołu Szkół w Sokółce 
do Burmistrza Sokółki

Rada Pedagogiczna Zespołu Szkół w Sokółce na zebraniu Rady Peda-
gogicznej, które odbyło się 20 lutego 2024 r. jednogłośnie podjęła de-
cyzję o wystąpieniu do Burmistrza Sokółki z prośbą o zmianę decyzji 
z dnia 07 lutego 2024 r. w sprawie odmówienia Zespołowi Szkół w So-
kółce usunięcia 10 szt. drzew.

Dyrektor Zespołu Szkół w Sokółce wystąpiła do Burmistrza Sokółki 
z wnioskiem z dnia 28 grudnia 2023 r. o wydanie zezwolenia na usu-
nięcie 10 sztuk drzew rosnących na działce nr 740/2, uzasadniając pla-
nowaną budową boisk sportowych wraz z  infrastrukturą. W  miejscu, 
w  którym obecnie rosną drzewa, planowana jest budowa bieżni oraz 
ogrodzenie z piłkochwytami. Dyrektor Zespołu Szkół w Sokółce przed-
stawiła w załączniku plan nasadzeń zastępczych, zaproponowała posa-
dzenie 10 sztuk drzew głogu.

Burmistrz Sokółki decyzją z dnia 07 lutego 2024 r. odmówiła Zespo-
łowi Szkół w Sokółce wydania zezwolenia na usunięcie 10 sztuk drzew. 
Zdaniem Burmistrza wnioskowane do usunięcia drzewa są w  dobrej 
kondycji zdrowotnej, bez zmian patologicznych o prawidłowych staty-
kach i o naturalnie wykształconych rozłożystych koronach. Przedmio-
towe drzewa są w dobrym stanie fitosanitarnym, a ich usunięcie będzie 
wiązało się ze szkodą w  środowisku i  przestrzeni miejskiej. Ponadto 
zdaniem Burmistrz Sokółki kompleks boisk sportowych winien być tak 
zaprojektowany, by nie ingerował w miejsca usytuowania starych drzew.

Decyzja, która została wydana w dniu 07 lutego 2024 r. przez Burmi-
strza Sokółki nie uwzględniła naszych potrzeb - uczniów i nauczycieli 
Zespołu Szkół w Sokółce, dlatego też zwracamy się z gorącym apelem 
do Burmistrza Sokółki o zmianę ww. decyzji.

Potrzeba posiadania nowoczesnego boiska sportowego przy Zespole 
Szkół w Sokółce jest ogromna. Jest to nie tylko życzenie nauczycieli, ale 
wyraz troski o wszechstronny rozwój uczniów oraz poprawę warunków 
pracy dla kadry nauczycielskiej. W bieżącym roku szkolnym do Zespołu 
Szkół w  Sokółce uczęszcza 450 uczniów, przy szkole działa Uczniow-
ski Klub Sportowy Mikolo, w budynku naszej szkoły swoją siedzibę ma 
Uczniowski Klub Sportowy Boxing.

Nowoczesne boisko sportowe stanowi kluczowy element edukacji fi-
zycznej. Daje uczniom możliwość uprawiania różnorodnych dyscyplin 
sportowych, rozwijając ich umiejętności motoryczne, koordynację ru-
chową oraz kondycję fizyczną. To ważny aspekt ich ogólnego rozwoju. 
Boisko sportowe to miejsce, gdzie rodzą się przyjaźnie, a uczniowie uczą 
się współpracy w duchu fair play. Aktywność fizyczna sprzyja integra-
cji społecznej, co ma znaczący wpływ na atmosferę w szkole, budując 
silną więź między uczniami i nauczycielami. Dla nauczycieli posiada-
nie nowoczesnego boiska sportowego oznacza możliwość aktywnego 
spędzania czasu wolnego, co przekłada się na poprawę zdrowia fizycz-
nego i  psychicznego. Aktywność fizyczna stanowi doskonałe narzę-
dzie radzenia sobie ze stresem i napięciem. Boisko sportowe to idealne 
miejsce do przeprowadzenia zajęć edukacyjnych z  zakresu zdrowego 
stylu życia. Dzięki niemu możemy kształtować nawyki prozdrowotne 
wśród uczniów, świadcząc o  tym, jak ważna jest regularna aktywność 
fizyczna dla ogólnego dobrostanu. Nasza szkoła może stać się miejscem 
odkrywania i rozwijania talentów sportowych. Nowoczesne boisko daje 
uczniom możliwość eksploracji swoich zdolności, a szkole - szansę na 
wspieranie rozwijających się talentów. Boisko sportowe staje się miej-
scem przedsięwzięć kulturalno-sportowych. To doskonała okazja do 
budowania relacji między społecznościami różnych szkół.

W  chwili obecnej inwestycja, na którą organ prowadzący pozyskał 
środki zewntrzne w kwocie 6 mln zł, na skutek wydanej decyzji w dniu 
07 lutego 2024 r. przez Burmistrza Sokółki jest wstrzymana, dlatego 
zwracamy się do Burmistrza Sokółki Pani Ewy Kulikowskiej o uwzględ-
nienie naszej prośby i zmianę powyższej decyzji.

W  związku z  powyższym, apelujemy o  wsparcie inicjatywy budowy 
nowoczesnego boiska sportowego dla naszej społeczności licealnej po-
przez wydanie decyzji umożliwiającej wycięcie 10 szt. starych drzew. 
Jesteśmy przekonani, że taka inwestycja przyczyni się do podniesienia 
jakości edukacji oraz dobrostanu uczniów i nauczycieli.

Dziękujemy za zrozumienie i wsparcie

Rada Pedagogiczna Zespołu Szkół w Sokółce

skupisk dzieci i  młodzie-
ży, ponieważ ich pyłek jest 
uciążliwy dla alergików. 

– Przedstawiliśmy pani 
Burmistrz plan nasadzeń 
zastępczych, mieliśmy bo-
wiem w planach posadzenie 
10 drzew głogu, który jest 
pożytecznym dla owadów 
i  miododajnym drzewem. 
Mimo wszystko Burmistrz 
Sokółki odmówiła Zespoło-
wi Szkół w Sokółce usunięcia 
topoli – powiedziała Anetta 

Zubrzycka.
Blokowanie inwestycji 

budowy boisk sportowych 
przez Burmistrza Sokółki 
obudziło duże zaniepokoje-
nie społeczności szkolnej. 

– Burmistrz powinna roz-
patrzyć sprawę, mając na 
względzie przede wszystkim 
interes społeczny, dobro 
i  potrzeby uczniów, klubów 
sportowych, nauczycieli, któ-
rym te boiska sportowe są 
niezbędne. Decyzja wydana 
przez Burmistrza Sokółki 
blokuje przeprowadzenie in-
westycji niezbędnej uczniom. 
Dla nas priorytetem jest roz-
wój Zespołu Szkół w  Sokół-
ce. A  dla pani Burmistrz? – 
pytała Anetta Zubrzycka.

Zaniepokojeni nauczycie-
le z  ZS w  Sokółce wystoso-
wali zatem do Burmistrz 
Sokółki pismo, w  którym 
prosili o  zmianę tej decyzji, 
a  więc o  zgodę na wycięcie 
10 starych drzew w miejscu, 
w którym ma powstać kom-
pleks sportowy.

***

23 lutego Burmistrz Sokół-
ki wydała decyzję, na której 
mocy 10 topoli zostanie wy-
ciętych, a budowa nowocze-
snego boiska na nowo ruszy. 

Powiat Sokólski wraz 
z  całą społecznością szkoły 
wygrał zatem walkę o  bo-
isko.



INFO Sokółka nr 30327 lutego 2024 r.10

Rodzina pani Heleny ma niezwykłą historięRodzina pani Heleny ma niezwykłą historię

Nie chcą, by pamięć o bohaterach zaginęłaNie chcą, by pamięć o bohaterach zaginęła

Już niebawem będzie 
miała 80 urodziny. Pod-
czas obchodów 84. rocz-
nicy Pierwszej Masowej 
Deportacji Polaków w głąb 
Związku Sowieckiego po-
dzieliła się historią swojej 
rodziny doświadczonej 
wywózkami na Nieludzką 
Ziemię.

Pradziadek pani Hele-
ny, Jakub Bałdyga, był po-
wstańcem styczniowym. 
Został pojmany przez 
Moskali i  nikt nie wie, 
gdzie jest pochowany. Brat 
mamy, Julian Długołęcki, 
był legionistą i został dwu-
krotnie odznaczony przez 
Marszałka Piłsudskiego 
krzyżem Virtuti Militari.

W  Legionach służyli też 
Aleksander Bałdyga, brat 
ojca pani Nicewicz, i szwa-
gier ojca – Zygmunt Sa-
wicki. Wszyscy wymienie-
ni mieszkali przed wojną 
w  osadzie Annopol, wsi 
osadników wojskowych 
i wszyscy wraz z rodzinami 
zostali wywiezieni podczas 
pierwszej masowej wywóz-
ki w okolice Archangielska. 

Z ich wspomnień wynika, 
że najwięcej zgonów było 
po roku od wywózki. Ża-

den z  wywiezionych stryj-
ków i wujków już z zesłania 
nie powrócił. Spoczywają 
w  bezimiennych grobach 
w posiołku Kargowina koło 
Archangielska. Dziś są tam 
tylko małe kopczyki ni-
czym kretowiska. Rosjanie 
robią wszystko, by zatrzeć 
ślady swoich zbrodni. Z ro-
syjskich map sukcesywnie 

są usuwane wszystkie te 
nazwy miejscowości, gdzie 
były łagry. 

Inny los spotkał żony le-
gionistów, czyli ciotki pani 
Heleny. Trafiły one do 
obozu, w  którym Sowieci 
przetrzymywali morder-
ców różnych narodowości. 
Więźniowie zostali poin-
formowani, że do obozu 

trafią polscy bandyci. Ja-
kież było ich zdziwienie, 
kiedy zamiast owych ban-
dziorów zobaczyli matki 
z  dziećmi. Ten widok bar-
dzo ich wzruszył i po roz-
mowach prowadzonych 
przez druty oddzielające 
obóz dowiedzieli się, kim 
osadzeni są naprawdę. 
Dzięki pomocy więźniów 
udało się przeżyć katorgę 
zwłaszcza dzieciom. Owi 
mordercy przekazywali 
polskim kobietom kradzio-
ny w  stajni owies, którym 
karmiono konie, a  kobiety 
dodawały do niego mech, 
tarły na mąkę, a potem po-
wstawały z tego ciasteczka, 
które uchroniły ich przed 
śmiercią głodową.

Pani Helena zawsze 
przychodzi na spotka-
nie z  uczestnikami Raj-
du Katyńskiego, którzy 
zatrzymują się na nocleg 
w  Sokółce. Podczas jednej 
z  wizyt zaczepiła rajdow-
ców i  spytała, czy nie jadą 
przypadkiem na Syberię 
do Archangielska. Miała 
szczęście. Jeden z  rajdów, 
najdłuższy i jak na razie je-
dyny, jechał właśnie w tam-
tą stronę. Motocykliści spy-
tali o  szczegóły i  obiecali 
pomodlić się na grobach jej 
bliskich.

Rodzina pani Nicewicz 

również była zagrożona 
wywózką. W  czasie wojny 
mieszkali w  Nowej An-
drzejance niedaleko Anno-
pola. W  1945 roku zostali 
poinformowani przez życz-
liwych mieszkańców, że są 
na liście do wywózki. Pani 
Helena miała wówczas 
roczek. Musieli uciekać. 
Udało im się przekroczyć 
granicę i  dotarli do Biało-
wieży. Tu w  punkcie repa-
triacyjnym rodziny zostały 
rozdzielone i  część trafiła 
na tzw. Ziemie Odzyskane. 

Szkołę średnią ukończyła 
pani Helena w  Hajnówce. 
Religii w  liceum, do któ-
rego uczęszczała, uczył 
ksiądz Mieczysław Suwała. 
Postać, którą zapamięta-
ła jako wielkiego Polaka 
i  patriotę. Był on żołnie-
rzem AK i  uczestniczył 
w  zdobyciu Wilna przez 
polskich partyzantów. Do 
Hajnówki został przenie-
siony z  polecenia władz 
komunistycznych, którym 
nie podobało się, że ksiądz 
miał w  jednej dłoni krzyż, 
a w drugiej karabin. Jak się 
później okazało, pochodził 
on z miejscowości nieopo-
dal miejsca urodzenia pani 
Heleny.

Do Sokółki pani Nicewicz 
przyjechała 1 lipca 1964 roku 
i bardzo pokochała to miasto.

Pani Helena Nicewicz z domu Bał-
dyga nie jest rodowitą sokółczanką, 
ale związała swoje życie z naszym 
miastem i jest z tego dumna

KRZYSZTOF PROMIŃSKI

KRZYSZTOF PROMIŃSKI
fot. Krzysztof Jacewicz

Minęły już 82 lata od 
chwili, kiedy Naczelny 
Wódz Władysław Sikor-
ski wydał decyzję, zgod-
nie z którą Związek Walki 
Zbrojnej przekształcono 
w Armię Krajową.

Hołd żołnierzom sokól-
skiej konspiracji oddali 

Daniel Supronik, Dyrek-
tor Wydziału Finansowe-
go w  Starostwie Powiato-
wym w  Sokółce, Tomasz 
Tolko, Dyrektor Wydziału 
Organizacyjnego, Andrzej 
Tomaszczyk, Dyrektor 
Wydziału Komunikacji, 
Piotr Żuk, zastępca Dy-
rektora Wydziału Środo-
wiska i  Architektury oraz 
Maciej Białobłocki.

Światło Pamięci zapło-
nęło na pomniku żołnie-
rzy Armii Krajowej Ziemi 
Sokólskiej przy kościele 
kolegiackim pw. św. Anto-
niego oraz na grobach ko-
mendantów Sokólskiego 
Obwodu Armii Krajowej: 
Józefa Kłopotowskiego 
ps. Róg i Franciszka Poty-
rały ps. Oracz.

Chwała Bohaterom!
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Oddali hołd rodakom wywiezionym na SybirOddali hołd rodakom wywiezionym na Sybir

W Sokółce odbyły się 
uroczystości upamiętnia-
jące 84. rocznicę pierw-
szej masowej deportacji 
Polaków w  głąb Związ-
ku Sowieckiego. W  uro-
czystości wzięli udział 
przedstawiciele Związku 
Sybiraków z  Krystyną 
Biziuk, Przewodniczącą 
Koła Sybiraków w Sokół-
ce, Piotr Rećko, Starosta 
Sokólski, Krzysztof Kra-
siński, Przewodniczący 
Rady Powiatu, Wiesława 
Burnos, Członek Zarzą-
du Województwa Pod-
laskiego, młodzież z  kla-
sy mundurowej Liceum 
Ogólnokształcącego im. 
M. Kopernika w Sokółce, 
ułani Sokólskiego Podod-
działu Kawalerii im. 10. 
Pułku Ułanów Litewskich 
oraz mieszkańcy Sokółki.

Po mszy świętej od-
prawionej w  koście-
le kolegiackim pw. św. 

Antoniego w intencji wy-
wiezionych na Nieludzką 
Ziemię uczestnicy prze-
maszerowali pod Pomnik 
Sybiraka. 

– Najwięcej zgonów było 
rok po wywiezieniu. Z pa-
siołka Karpowina, gdzie 
trafili moi stryjkowie, nie 
pozostało już nic, tyl-
ko małe kopczyki, gdzie 
pochowani są zmarli ze-
słańcy – powiedziała do 
zebranych Helena Nice-
wicz, której rodzina była 
wywieziona w  pierwszej 
masowej deportacji.

Dodała, że nazwy miej-
scowości, do których 
trafili polscy zesłańcy, są 
sukcesywnie usuwane 
z  map rosyjskich, tak by 
nie pozostał po nich ża-
den ślad, a pamięć się za-
tarła.

– Ta polskość, która tak 
bardzo cechuje Sybira-
ków, powinna być głębo-
ko zakorzeniona w  nas 
– zwrócił się do uczest-
ników uroczystości Piotr 
Rećko.

Dodał, że cieszy się 
z  obecności młodzieży, 

która mogła wysłuchać 
relacji pani Heleny, bo 
jest to z  pewnością żywa 
lekcja historii, o której nie 
zawsze usłyszą w szkole. 

Jedną z  najliczniejszych 
grup, która objęta została 
deportacją, stanowili le-
śnicy i ich rodziny. 

Przemawiając do ze-
branych, Krzysztof Pro-
miński, pasjonat historii 
regionalnej, przypomniał 
wielkie zasługi tej grupy 
społecznej dla naszego 
kraju. 

–To właśnie leśnicy po 
złodziejskiej polityce pro-
wadzonej przez zaborców 
i  okupantów odbudowali 
nasze lasy. To oni od lat po 
cichu, bez rozgłosu opie-
kują się powstańczymi, 
żołnierskimi i  partyzanc-
kimi mogiłami w  lasach 
– informował Promiński.

Podkreślił, że nikt tak 
jak oni nie zna potrzeb 
lasu i  dziwi go nagon-
ka prowadzona obecnie 
przeciwko tej grupie spo-
łecznej, której tak wiele 

zawdzięczamy.
Po modlitwie za żywych 

i  zmarłych Sybiraków 
delegacje złożyły kwiaty 
i  zapaliły znicze przy po-
mniku upamiętniającym 
wszystkie wywózki miesz-
kańców Sokólszyzny pod-
czas okupacji sowieckiej 
oraz w okresie 1944-56.

Pani Krystyna Biziuk, 
Prezes Sokólskiego Koła 
Sybiraków podziękowała 
za pamięć i  uczestnictwo 
w obchodach 84. rocznicy 
pierwszej masowej wy-
wózki Polaków na Sybir.

WYDZIAŁ PROMOCJI

Kapliczka u zbiegu dwóch sokólskich ulic

GRZEGORZ RYŻEWSKI
Główny Specjalista

w Narodowym Instytucie
Dziedzictwa

Bardzo uroczą neogo-
tycką kapliczkę możemy 
oglądać w  Sokółce przy 
zbiegu ulic Grodzień-
skiej i  Kresowej. Nie-
wiele o  niej wiadomo. 
Powstała w  1906 i, jak 
czytamy we wpisie do 
rejestru zabytków, stano-
wiła wotum dziękczynne 
społeczeństwa za opiekę 
Matki Bożej w trudnych 
czasach.
Wydaje się, że data 1906 

roku może świadczyć 
o  tym, że kapliczka po-
wstała dzięki i  w  związ-
ku z  edyktem toleran-
cyjnym z  1905 roku. 
Wówczas to po prze-
granej wojnie z  Japonią 
i w związku z wrzeniem 

właśnie wówczas wielu 
dawnych unitów, zmu-
szonych przejść na pra-
wosławie w  1839 i  1875 
roku, gremialnie powra-
cało do katolicyzmu. 
Powstało wtedy wiele 
świątyń nawiązujących 
do tzw. stylów historycz-

rewolucyjnym w  impe-
rium, car został zmuszo-
ny do szeregu ustępstw, 
w  tym również  w  za-
kresie religii. Zakazane 
wcześniej manifestacje 
polskości i katolicyzmu 
za pomocą architektury 
były dopuszczone. To 

nych, szczególnie gotyku 
i  romanizmu, podkre-
ślających przynależność 
kulturową naszych ziem 
do cywilizacji łaciń-
skiej, przeciwstawiając 
się w  ten sposób rusyfi-
kacji i  bizantynizmowi. 
Wyraziste akcentowanie 
tych cech stylistycznych 
(gotyk, romanizm) mia-
ło też inne, praktyczne 
znaczenie – zabezpie-
czało przed przejęciem 
obiektów na cerkwie. 
Można tu wymienić ko-
ściół w Lipsku, Janowie, 
Korycinie, Sztabinie czy 
białostocką farę. Wydaje 
się, że i  sokólska neogo-
tycka kapliczka wpisuje 
się w ten nurt – manife-

stacji wolności religijnej.
W spisie krzyży z 1913 

roku czytamy o  naszym 
obiekcie, że został wysta-
wiony przez Wincentego 
Daszutę oraz Michała 
Jackiewicza na gruncie 
należącym do tegoż Da-
szuty.
A  zatem niepozorny 

ten zabytek przypomina 
nam o  czasach ucisku 
religijnego oraz rado-
ści i  nadziei związanej 
z  edyktem tolerancyj-
nym.
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Kolejne złote krążki trafiły do pięściarzyKolejne złote krążki trafiły do pięściarzy

Po raz kolejny udowod-
nili, że pomimo wysoko 
postawionej poprzeczki 
są w  stanie iść po złoto. 
A  jak wszystkim wiado-
mo, boks nie jest łatwą 
dyscypliną sportową i na 
sukcesy trzeba intensyw-
nie pracować 

W  ostatnim czasie mło-
dzi zawodnicy UKS 
Boxing Sokółka wraz z ka-
drą trenerską uczestniczyli 
w silnie obsadzonym Tur-
nieju Bokserskim organi-
zowanym przez Akademię 
Walki oraz Polski Związek 
Bokserski 

– II Memoriał Grzego-
rza Skrzecza to cenne do-
świadczenie oraz kolejny 
etap przygotowań do naj-
ważniejszych imprez bok-
serskich rangi Mistrzostw 

Polski, które już przed 
nami – informują na stro-
nie klubu.

Z  zawodów wrócili 

z  trzema złotymi medala-
mi. Aż 5 walk z zawodni-
kami warszawskich klu-
bów sędziowie punktowali 

2:1 na ich niekorzyść. Ale 
się nie poddają i  walczą 
dalej, zapewniając, że po-
rażki przyjmują z  pokorą 

i wyciągną z nich wnioski.
Po raz kolejny gratuluje-
my!

opr. SYLWIA MATUK
fot. UKS Boxing

Wykaz nieruchomości Wykaz nieruchomości 
przeznaczonych do dzierżawyprzeznaczonych do dzierżawy


